

A ကွဲပြားခြင်း။ ဖေက ၂:၁၁-၁၂

❖ ယုဒလူတို့သည်အရေဖျားလီးခြင်းကိုမခံရသောကြောင့်တပါးအမျိုးသားတို့ကိုမထိမဲ့မြင်ပြုကြ၏။အရေဖျားလီးခြင်းကြောင့်တပါးအမျိုးသားတို့သည်ယုဒလူတို့ကိုမထိမဲ့မြင်ပြုကြ၏။

— ဒါပေမယ့်လူမျိုးနှစ်ခုကြားကကွာခြားချက်ကပြင်ပလက္ခဏာထက်ပိုနက်ရှိုင်းပါတယ်။သခင်ယေရှုကိုမသိမိ၊လူမျိုးခြားများ သည်ကယ်တင်ခြင်း၏စစ်မှန်သောလမ်းစဉ်ကိုသတိမထားမိခဲ့ကြပါ

- (1) သူတို့သည်ဘုရားသခင်၏ရွေးချယ်ထားသောလူများနှင့်မသက်ဆိုင်ပါ။
- (2) သူတို့သည် ကုသရေလနှင့်ဖွဲ့သော ပဋိညာဉ်တွင် မပါဝင်ပါ။
- (3) သူတို့မှာ မျှော်လင့်ချက်မရှိဘူး။
- (4) သူတို့တွင် ဘုရားသခင်မရှိပေ။

❖ လက်ရှိအခြေအနေတူသူတွေကိုဘယ်လိုကူညီနိုင်မလဲ

B နှစ်ဖက်ပြေလည်အောင်ပြုလုပ်သည် ၂:၁၃-၁၄

— ယေရှုကိုလက်ခံခြင်းဖြင့်ဂျူးများနှင့်လူမျိုးခြားနှစ်ဦးစလုံးသည်စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့်ညီအစ်ကိုအသင်းအပင်း၏အချက်ကိုတွေ့ရှိခဲ့ကြသည်။

— ဝေးကွာနေသော(တပါးအမျိုးသားများ)သည်ယခုနီးကပ်လာပြီဖြစ်သည်။သူတို့သည်ယုဒလူများကဲ့သို့ပင်ရွေးနှုတ်ခြင်းခံရသည်။

— ဂျူးများနှင့်တစ်ပါးအမျိုးသားများသည်၎င်းတို့၏ရန်လိုမှုများကိုလက်ဝါးကပ်တိုင်ခြေရင်း၌ထားခဲ့သည်။လက်ဝါးကပ်တိုင်သည်ရန်ငြိုးဖွဲ့ခြင်းကိုဖယ်ရှားပေးပြီးငြိမ်းချမ်းမှုကိုဖော်ဆောင်ပေးသည်။

— သခင်ယေရှုသည်၎င်းတို့ကိုပြန်လည်သင့်မြတ်စေပြီးတလုံးတဝတည်းဖြစ်စေသည်။ယခုသူတို့သည်စည်းလုံးသောမိသားစုညီအစ်ကိုမောင်နှမများဖြစ်ကြသည်။

❖ အသင်းတော်အဖွဲ့ဝင်များသည်၎င်းတို့၏ကွဲပြားမှုများကိုဘေးဖယ်ထားပြီးအသင်းတော်၏အခြားအဖွဲ့ဝင်များကိုချစ်လှစွာသောညီအစ်ကိုမောင်နှမများအဖြစ်အသိအမှတ်ပြုသောအခါပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကိုတွေ့ကြုံခံစားရသည်။သခင်ယေရှုသည်ပြန်လည်သင့်မြတ်ခြင်း၏အံ့ဖွယ်အမှုကိုဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်သူတစ်ဦးတည်းသာဖြစ်သည်။

C ပြုလည်းသောနံရံ ၂:၁၅-၁၆

❖ ဂျူးလူမျိုးများနှင့်လူမျိုးခြားများ၏စည်းလုံးညီညွတ်မှုကိုရရှိရန်ယေရှုသည်"ရန်ငြိုးဖွဲ့ခြင်းတံတိုင်း"ကိုဖြိုဖျက်ပြီး"ပညတ်တရားသည်သူ၏ဇာတိပကတိကို၎င်းစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများဖြင့်ဖယ်ထား"(2:15NIV)။ ပညတ်တော် ဆယ်ပါးကိုဖြိုဖျက်သိမ်းခွဲသလား။

❖ ထိုသို့ဆိုလျှင်ပေါလုသည်အသင်းတော်ကိုဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားရန်အဘယ်ကြောင့်တိုက်တွန်းခဲ့သနည်း။ ထို့အပြင်သတ်ဖြတ်ခြင်း သို့မဟုတ်ခိုးခြင်းမပြုရန်မည်သူကငြင်းခုံမည်နည်း။

❖ ပေါလုသည်ဤပညတ်တော်များကိုဖော်ပြခဲ့သည်-

❖ ပညတ် ၅ (၆:၂-၃)၊ ပညတ် ၇ (၅:၃)၊ ပညတ် ၈ (၄:၂၈)၊ ပညတ် ၉ (၄:၂၅)၊ ပညတ် ၁၀ ၅:၅)၊

❖ ဂျပန်များနှင့်လူမျိုးခြားများကြားတွင်ပဋိပက္ခများကိုဖြစ်စေသောဥပဒေမှာဂျပန်လူမျိုးများကယ်တင်ခြင်းနည်းလမ်းဖြင့်ပြုလုပ်ခဲ့သောအခမ်းအနားဥပဒေဖြစ်ပြီး၎င်းတို့ကိုယ်တိုင်စည်းမျဉ်းများကိုထပ်လောင်းပေးသောဥပဒေဖြစ်သည်(တမန်တော်၁၅:၅၊ကောလောသဲ၂:၂၀-၂၂၊ဂလာတိ၂:၁၁-၁၄)။

D ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစကား။ဖေဖော်ဝါရီ ၂:၁၇-၁၈

❖ ပေါလုသည်ဖေဖော်ဝါရီဟောရှာယ၅:၇နှင့်၅၇:၁၉တို့၏ပြည့်စုံမှုကိုမြင်သည်။ခရစ်တော်သည်(တမန်တော်များအားဖြင့်)ငြိမ်သက်ခြင်းစံဂေလိတရားကိုတစ်ပါးအမျိုးသား(ဝေးကွာနေသော)နှင့်အနီးရှိဂျပန်လူမျိုးများအားကြေငြာခဲ့သည်။

❖ သခင်ယေရှုသည်ကျွန်ုပ်တို့အားသူ၏ငြိမ်သက်ခြင်းကိုပေးသည်(ယော၁၄:၂၇)။ကိုယ်တော်သည်ငါတို့၏ငြိမ်သက်ခြင်းဖြစ်တော်မူ၏။(ဖေဖော်ဝါရီ၂:၁၄)စံဂေလိတရားဟောသည့်နေရာတိုင်းတွင် ငြိမ်သက်ခြင်းကိုကြေငြာသည် (တ ၁၀:၃၆)။

❖ ကျွန်ုပ်တို့သည်ငြိမ်သက်ခြင်းကိုရှာကာလူတိုင်းနှင့်ငြိမ်းချမ်းစွာနေထိုင်ရန်ကြိုးစားသင့်သည်(ဟေဗြဲ၂:၁၄၊၁သက်၅:၁၃၊ရောမ၁၂:၁၈)။

❖ အဲဒီငြိမ်းချမ်းရေးကိုဘာကပေးတာလဲ။ကျွန်ုပ်တို့သည်ခွင့်လွှတ်ခြင်း၊ရွေးနှုတ်ခြင်း၊ဘုရားသခင်နှင့်ပြန်လည်သင့်မြတ်ခြင်းခံရခြင်းဖြစ်သည် (ရောမ ၅:၁)။

E ထာဝရဘုရား၏ဗိမာန်တော်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၂:၁၉-၂၂

❖ လက်ဝါးကပ်တိုင်တွင်၊ယေရှုသည်ယုံကြည်သူများကြားတွင်ခွဲထွက်ခြင်းအားလုံးကိုချေဖျက်ခဲ့သည်။ယခု၎င်းတို့သည်ကျစ်လစ်သိပ်သည်းသော"အဆောက်အအုံ"အဖြစ်အတူတကွလုပ်ဆောင်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။သန့်ရှင်းသောဗိမာန်တော် ဖြင့်ဖွဲ့စည်းထားသည့်ဝိညာဉ်ရေးအဆောက်အအုံ။

❖ ယေရှုခရစ်သည်ဗိမာန်တော်ပေါ်တွင်တည်သောအုတ်မြစ်ဖြစ်သည်။သမ္မာကျမ်းစာသည်၎င်း၏အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည်။သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုစီကိုပေါင်းစပ်စေပြီးအဆောက်အအုံကိုကြီးထွားစေသည်။

❖ ဤဥပမာဖြင့်၊ပေါလုသည်လူမျိုးနှစ်ခုအကြောင်းသူ၏ဖော်ပြချက်ကိုနိဂုံးချုပ်သည်။တစ်ချိန်ကတံတိုင်းတွေရှိခဲ့တော့အခုသဟဇာတဖြစ်နေပါပြီ။ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည်“ဝိညာဉ်တော်”ကြီးထွားလာခြင်းဖြင့်အတူတကွလုပ်ဆောင်ကြသည်။